
Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Radni-Sesja  
 

Protokół nr 65/2023 

 

LXV Sesja w dniu 6 września 2023 w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1.  

Obrady rozpoczęto 6 września 2023 o godz. 13:30, a zakończono o godz. 15:04 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 
Obecni: 
1. Andrzej Behan     - Przewodniczący Rady Miejskiej 

2. Marta Chojecka 

3. Jacek Cichański 

4. Andrzej Czerniatowicz 

5. Zdzisław Druciak 

6. Bogusław Frącek 

7. Halina Gajcy 

8. Dawid Jędrzejewski 

9. Zbigniew Karczewski 

10. Jolanta Kasprzyk 

11. Marian Kocoń 

12. Magdalena Lichwa 

13. Jerzy Pulit 

14. Janusz Staniocha 

15. Jerzy Strawiński 

16. Artur Turański 

17. Jarosław Ubik 

18. Regina Wałęsa 

19. Kinga Wiechetek 

20. Piotr Wróbel 

21. Jadwiga Ziemska 

 

W posiedzeniu wzięli udział również: 

1. Tomasz Kiliński     - Burmistrz Miasta Nowa Ruda    

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Miasta Nowa Ruda 

3. Sebastian Dominiak    - Zastępca Skarbnika Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak     - Radca Prawny 

5. Janusz Król      - PO Naczelnika Wydziału Infrastruktury i Inwestycji 

6. Izabela Zadrożna      - Pracownik Wydziału Rozwoju  

7. Kinga Błaszczyk     - Pracownik Wydziału Rozwoju  

8. Leszek Wójcik     - Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej 

9. Marta Krupa      - Naczelnik Ochrony Środowiska 

10. Arkadiusz Stelmach     - Kierownik Referatu Zagospodarowania 

Przestrzennego 

11. Justyna Jaster  - Pracownik Wydziału Ochrony Środowiska  

12. Mirosław Kalitowski   - Komendant Straży Miejskiej 

13. Marta Politewicz    - Kierownik MOPS 

14. Agata Pilarska    - Dyrektor MOK 

15. Wojciech Kołodziej    - Prezes CTS 

16. Sławomir Drogoś    - Dyrektor Biblioteki Miejskiej     

17. Krzysztof Czajka     - Rzecznik prasowy 

18. Media    

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył 65 sesję Rady Miejskiej. 



Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji (zał. 

Nr 1 – lista). 
 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania 

do proponowanego porządku obrad. 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad 65 

Sesji Rady Miejskiej projektu uchwały zmieniającego Uchwałę Nr 66/VII/19 Rady Miejskiej w Nowej 

Rudzie w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda w 

punkcie 6 ppkt n).  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie w pkt. 6 ppkt n) projektu uchwały zmieniającego uchwałę Nr 66/VII/19 Rady Miejskiej 

w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad sesji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Porządek obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z LXIII i LXIV ( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 20 

czerwca 2023r. do dnia 28 sierpnia 2023r. 

6. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda
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- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023 

- w sprawie zmiany uchwały nr 478/LXIII/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

- w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Nowej Rudzie 

- w sprawie przyjęcia “Regulaminu korzystania z placów zabaw stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda” 

- w sprawie przyjęcia zaktualizowanej Strategii Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030 

- w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda do porozumienia międzygminnego dotyczącego 

złożenia wniosku o dofinansowanie oraz realizacji projektu pn. „Klaster Społecznej Energii Partnerstwa 

Noworudzko-Radkowskiego” w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności 

Inwestycja B2.2.2 Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne Działanie A.3: Rozwój 

nowych społeczności energetycznych działających w zakresie OZE 

- w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie i zawarcie porozumienia z Województwem 

Dolnośląskim, ul. Wybrzeże J. Słowackiego 12-14, 50-411 Wrocław, dotyczącym realizacji 

"Dolnośląskiej Cyklostrady" 

- w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

- w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Miejskiej Nowa 

Ruda na lata 2023- 2030 

- zmieniająca Uchwałę Nr 428/LVI/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zatwierdzenia Planu 

Pracy Komisji Rewizyjnej na 2023r. 

- w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

- w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027r. 

- zmieniająca Uchwałę  Nr 66/VII/19 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia  planu sieci 

publicznych  szkół podstawowych  oraz określenia granic obwodów  publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda. 

7. Interpelacje radnych. 

8. Zapytania radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad.  

 

4. Przyjęcie protokołu z LXIII i LXIV (nadzwyczajna) sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu LXIII sesji oraz LXIV 

( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej. Wobec braku głosów poddał je pod głosowanie. 

 
Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LXIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LXIV (nadzwyczajna) sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

20 czerwca 2023r. do dnia 28 sierpnia 2023r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie 

Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 20 

czerwca 2023r. do dnia 22 sierpnia 2023r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

go pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 

dnia 20 czerwca 2023r. do dnia 28 sierpnia 2023r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

6. Podjęcie uchwał : 

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozie finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Pan Sebastian Dominiak – przedstawił, iż w związku z art. 231 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 

konieczne jest, dokonanie zmian w treści załącznika: 

- nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie 

zmian będących następstwem: 

1. Dostosowania wartości w kolumnie roku 2023 do wprowadzanych zmian w budżecie na rok 

2023 zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień 06 września 2023r. 

- Zmiany pozycji 1.2.2 dochody z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje, poprzez 

zwiększenie dochodów na łączną kwotę 13 248 049,52 zł. na zadaniach: 

2. 4 070 050,10 zł. zwiększa się planu wydatków dla nowego przedsięwzięcia 

współfinansowanego ze środków UE pn. Adaptacja istniejącego budynku do funkcji żłobka – 

utworzenie 100 miejsc opieki nad dziećmi w wieku od lat 3 przy ul. Fredry 45 w Nowej Rudzie. 

3. 8 797 597,86 zł. większa się planu wydatków dla nowego przedsięwzięcia współfinansowanego 

ze środków UE Renowacja zwiększająca efektywność energetyczną budynków infrastruktury 

publicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda. 

4. 380 401,56 zł. większa się planu wydatków dla nowego przedsięwzięcia współfinansowanego 

ze środków UE Klaster Społecznej Energii Partnerstwa Noworudzko–Radkowskiego. 

- nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, o łączną kwotę 

15 646 114,22 zł, w tym: 

1. 4 070 050,10 zł. zwiększa się planu wydatków dla nowego przedsięwzięcia 

współfinansowanego ze środków UE pn. Adaptacja istniejącego budynku do funkcji żłobka – 

utworzenie 100 miejsc opieki nad dziećmi w wieku od lat 3 przy ul. Fredry 45 w Nowej Rudzie. 
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2. 11 058 997,32 zł. większa się planu wydatków dla nowego przedsięwzięcia 

współfinansowanego ze środków UE Renowacja zwiększająca efektywność energetyczną 

budynków infrastruktury publicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda. 

3. 422 668,40 zł. większa się planu wydatków dla nowego przedsięwzięcia współfinansowanego 

ze środków UE Klaster Społecznej Energii Partnerstwa Noworudzko–Radkowskiego. 

4. 63 000,00 zł. większa się planu wydatków dla nowego przedsięwzięcia, w formie dotacji dla 

Powiatu Kłodzkiego pn. Opracowanie dokumentacji projektowej dla Dolnośląskiej Cyklostrady 

na odcinku 5,5 km Trasy Sudeckiej przebiegającej przez Gminę Miejską Nowa Ruda. 

5. 31 398,40 zł. większa się planu wydatków dla przedsięwzięcia Europejski Urząd – Nowa 

Perspektywa 2021-2027. 

- nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez 

zaktualizowanie objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2023 według stanu 

na dzień 06 września 2023r. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozie finansowej Miasta Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/485/2023 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023 
 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023 

 

Pan Sebastian Dominiak – przedstawił: 

Zwiększa się dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 7 122 575,33 zł, w tym: 

- 120 000,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na zakwaterowanie i 

pobyt obywateli Ukrainy. 

- 40 000,00 zł – w związku z wpłatami obywateli Ukrainy tytułem odpłatności za pobyt. 

- 297 318,35 zł – w związku ze zwiększoną dotacją dla zadania inwestycyjnego pn. „Adaptacja 

pustostanów na mieszkania komunalne”. 

- 284 112,80 zł – w związku z otrzymanym dofinansowaniem z Funduszu Rozwoju Dróg 

Samorządowych do zadania „Remont ul. Lipowej i ul. Matejki w Nowej Rudzie”. 

- 1 164 556,00 zł – w związku z otrzymanym z Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa dofinansowania 

w wysokości 10% wartości zadania inwestycyjnego, na wniesienie udziału do spółki SIM Sudety. 

- 75 000,00 zł – w związku z planowanym większym wykonaniem w zakresie sprzedaży drewna z lasów 

komunalnych, z przeznaczeniem na prace leśne (20 000) oraz prace związane z pracami 

pielęgnacyjnymi zieleni wysokiej. 

- 102,73 zł – w związku ze środkami z Funduszu Covid-19 na wypłatę świadczenia dotyczącego 

refundacji podatku VAT odbiorcom paliw gazowych. 

- 81 000,00 zł – w związku z planowanym większym wykonaniem z tytułu odpłatności za pobyt w DPS 

oraz tytułem świadczonych usług opiekuńczych. Środki zwiększają plan dotyczący działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
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- 19 000,00 zł – w związku z planowanym większym wykonaniem z tytułu zwrotu środków z lat 

ubiegłych w ramach działalności MOPS. Środki zwiększają plan dotyczący działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej (1 000) oraz zwrotu tych środków do Dolnośląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego (18 000). 

- 49 600,00 zł – w związku z planowaną realizacją zadania współfinansowanego z UE pn. Renowacja 

zwiększająca efektywność energetyczną budynków infrastruktury publicznej w Gminie Miejskiej Nowa 

Ruda 

- 4 958 466,45 zł – w związku z pismem ST.4751.1.9.2023 Ministerstwa Finansów dotyczącego 

zwiększenia dochodów w uzupełnienia subwencji ogólnej. Jednocześnie środki te posłużą do 

zwiększenia planu wydatków w ramach: 

- 55 000 – zadania inwestycyjnego pn. „Budowa parkingu przy ul. Fredry”, 

- 45 000 – zadania inwestycyjnego pn. „Budowa zatoki autobusowej wraz ze stacją ładowania 

autobusów”, 

- 2 989,45 – opracowanie dokumentu „Plan zrównoważonej mobilności miejskiej dla Wałbrzyskiego 

Obszaru Funkcjonalnego”, 

- 66 500 – zadania inwestycyjnego pn.„Rewitalizacja skweru przy ul. Świdnickiej”, 

- 120 000 – dotacji dla Miejskiego Ośrodka Kultury, 

- 470 000 – odsetek od wyemitowanych obligacji komunalnych, 

- 60 000 – udziału własnego dla zadania „Remont ul. Lipowej i ul. Matejki w Nowej Rudzie”, 

- 81 977 – zwrotu środków z Funduszu Pomocy dla uczniów z Ukrainy (z roku ubiegłego), 

- 1 700 000 – pobytu w Domach Pomocy Społecznej, 

- 190 000 – dodatków mieszkaniowych, 

- 250 000 – wynagrodzeń Urzędu Miejskiego, 

- 230 000 – funduszu remontowego wspólnot mieszkaniowych, 

- 175 000 – kosztów zarządu, 

- 280 000 – oczyszczania miasta, 

- 1 200 000 – zarządzania obiektami sportowymi, 

- 32 000 – usług prawnych dotyczących zwiększenia dochodów z podatku od nieruchomości. 

- 32 677,00 – w związku z pismem ST3.4751.2.8.2023.4g Ministerstwa Finansów dotyczącego 

zwiększenia dochodów ze środków rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zwiększonego odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli w 

roku 2023. 

- 742,00 zł – w związku z pismem DWB.3122.10.2023 Krajowego Biura Wyborczego Delegatura 

w Wałbrzychu, z przeznaczeniem na sfinansowanie wydatków związanych z przygotowaniem 

i przeprowadzeniem referendum ogólnokrajowego zarządzonego na dzień 15 października 2023r. 

 

Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 17 740 916,55 zł, w tym: 

- 1 403 322,00 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dla dotacji dla stowarzyszeń. 

- 4 990 000,00 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dla środków z Polskiego Ładu 

Program Inwestycji Strategicznych dla zadania „Modernizacja dróg dojazdowych do terenów 

mieszkalnych”. 

- 9 405 000,00 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dla środków z Polskiego Ładu 

Program Inwestycji Strategicznych dla zadania „Modernizacja dróg dojazdowych do terenów 

mieszkalnych – edycja 2. 

- 1 911 000,00 zł – w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dla środków z Polskiego Ładu 

Program Inwestycji Strategicznych dla zadania „Modernizacja targowiska miejskiego w Nowej 

Rudzie”. 

- 2 089,00 zł – w ramach programu pn. "Seniorzy razem". 

- 12 400,00 zł – w ramach programu pn. Renowacja zwiększająca efektywność energetyczną budynków 

infrastruktury publicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda 

- 17 105,55zł – w ramach programu pn. Łagodzenie skutków zmian klimatu poprzez rozwój systemu 

zielono-niebieskiej infrastruktury na terenie miasta Nowa Ruda. 

 

Zwiększa się planowane dochody budżetu oraz jednocześnie zmniejsza się planowane dochody budżetu 

na kwotę 365 861,55 zł, w tym: 
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- 365 861,55 zł – zwiększenie w związku z pismem ST.4751.1.9.2023 Ministerstwa Finansów 

dotyczącego zwiększenia dochodów w uzupełnienia subwencji ogólnej. 

- 166 576,00 zł – zmniejszenie części wyrównawczej subwencji ogólnej w związku z pismem 

ST3.4755.1.23.2023 Ministerstwa Finansów. 

- 199 285,55 zł – w związku z mniejszym niż zaplanowano dochodami tytułem refundacji z projektu 

„Polsko-czeski szlak grzbietowy – część wschodnia”. 

4. Dokonuje się zmiany załącznika nr 4, 6, 7 do budżetu miasta na rok 2023. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Halina 

Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena 

Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, 

Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Cichański 

edit błąd: radny Jacek Cichański był „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie miasta na rok 2023r.  

 

Uchwała nr LXV/486/2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023. 

 

c) w sprawie zmiany uchwały Nr 478/LXIII/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego 

 

Pan Janusz Król - w związku z prowadzonym postępowaniem nadzorczym w stosunku do uchwały 

nr 478/LXIII/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 28 czerwca 2023 roku w  sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, Wojewoda Dolnośląski  pismem nr  NK-

N.4131.91.7.2023.MF z dnia 30.06.2023 roku poinformował o zastrzeżeniu do uchwały. W w/w piśmie 

wskazano, iż w §4 uchwały określającej stawki za zajęcie pasa drogowego za umieszczenie w nim 

obiektów budowlanych niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 

drogowego oraz reklam (§3 pkt 3 uchwały) nie określono stawki dla obiektów i urządzeń infrastruktury 

telekomunikacyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 478/LXIII/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w 

sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/487/2023 

w sprawie zmiany uchwały Nr 478/LXIII/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego 

 

d) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Nowej Rudzie 

 

Pan Leszek Wójcik – wyjaśnił, iż zgodnie z ustawą z dnia 9 marca 2023 r. o zmianie ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw, dokonano nowelizacji ustawy z 

dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Zmiana ta weszła w życie z dniem 22 

czerwca 2023r. Rada Miejska zobowiązana jest w terminie 3 miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy 

nowelizującej, do powołania zespołów interdyscyplinarnych. Z treści art. 16 ustawy nowelizującej 

wynika, iż z dniem powołania zespołów interdyscyplinarnych znosi się dotychczasowe zespoły 

interdyscyplinarne. Zmianie uległa treść art. 9a ust. 15, zgodnie z którą od 22 czerwca 2023 r. rada 

gminy określi, w drodze uchwały, tryb i sposób powoływania oraz odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego. Co istotne, rada gminy nie określa już w przedmiotowej uchwale szczegółowych 

warunków funkcjonowania zespołu interdyscyplinarnego. Zmianie ulega również sama nazwa ustawy, 

która otrzymała brzmienie „o przeciwdziałaniu przemocy domowej”. Mając na uwadze powyższe, 

przyjęcie przedmiotowej uchwały jest konieczne i zasadne. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Nowej Rudzie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/488/2023 

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Nowej Rudzie 

 

e) w sprawie przyjęcia „Regulaminu korzystania z placów zabaw stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda” 

 

Pani Marzena Wolińska – przedstawiła, że Rada Miejska w Nowej Rudzie ustala zasady i sposób 

korzystania z obiektów użyteczności publicznej -w tym przypadku placów zabaw należących do gminy, 

zgodnie z art.40 ust.2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz.40 

z późn.zm.) Ogólnodostępny charakter placów zabaw i zamontowanych na nich urządzeń wymusza na 

gminie uchwalenie Regulaminu, który nałoży na osoby korzystające z powyższych placów obowiązek 

określonych norm i zachowań. Regulaminy w formie barwnych tablic informacyjnych zostaną 
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umieszczone w widocznych miejscach na placach zabaw, a informacja o nich zamieszczona w mediach. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu korzystania z placów zabaw stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/489/2023 

w sprawie przyjęcia „Regulaminu korzystania z placów zabaw stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda” 

 

f) w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

 

Pan Arkadiusz Stelmach – celem podjęcia uchwały jest realizacja wymogu przewidzianego w art. 32 

ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2023 r. 

poz. 977). Na Burmistrzu Miasta Nowa Ruda spoczywa obowiązek dokonania analiz zmian 

w zagospodarowaniu przestrzennym miasta w celu oceny aktualności Studium i planów miejscowych. 

Wyniki analiz przedstawia Radzie Miejskiej, która podejmuje stosowną uchwałę. Dla wypełnienia 

powinności Burmistrz sporządził „Ocenę aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda i miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego”, w której przeprowadził wymagane analizy, z uwzględnieniem 

decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego i decyzji o warunkach zabudowy oraz 

wniosków w sprawie sporządzenia lub zmiany planu miejscowego. Ocenił także postępy w opracowaniu 

planów miejscowych i przedstawił wieloletni program ich sporządzania. W przekazanym opracowaniu 

wykazano, że w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Miejskiej Nowa Ruda, które zostało uaktualnione Uchwałą nr 283/XXXVI/21 Rady Miejskiej w Nowej 

Rudzie z dnia 30 czerwca 2021 r. spełnia obecnie wszystkie wymogi zawarte w ustawie o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennych. W związku z tym stwierdza się jego aktualność. Miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego, będące przedmiotem oceny są w większości sporządzone na 

podstawie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i zawierają 

wymagane nią ustalenia, stąd stwierdza się ich aktualność. Plany uchwalone przed 2003 r. zachowują 

moc obowiązującą i utrzymują aktualność. Opracowanie uzyskało wymaganą pozytywną opinię 

właściwej Komisji Urbanistyczno – Architektonicznej przy Burmistrzu Bielawy. Wobec powyższego 

istnieją podstawy formalno–prawne do podjęcia przez Radę Miejską w Nowej Rudzie przedmiotowej 

uchwały.   

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
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podjęcia uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/490/2023 

w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Miejskiej Nowa Ruda oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

 

g) w sprawie przyjęcia zaktualizowanej Strategii Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030 

 

Pani Izabela Zadrożna - Strategia Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030 jest dokumentem 

określającym główne kierunki rozwoju w kontekście perspektywy finansowej na lata 2021-2027. 

Nowelizacja przepisów stanowiła przesłankę do jej aktualizacji w zakresie: aktualizacji diagnozy w 

zakresie problematyki dotyczącej gospodarki wodnej, opracowania modelu struktury funkcjonalno – 

przestrzennej gminy, rekomendacji w zakresie kształtowania i prowadzenia polityki przestrzennej 

gminy oraz ewaluacji trafności, przewidywanej skuteczności i efektywności realizacji strategii rozwoju. 

W toku prac nad aktualizacją Strategii dokument poddany został procesowi konsultacji społecznych 

uwzględniających Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie oraz procedurze opiniowania przez Zarząd Województwa 

Dolnośląskiego. W związku z powyższym Strategia Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030 

po aktualizacji spełnia wymagania formalno – prawne wynikające z obowiązujących przepisów w 

polskim systemie prawnym. Niezbędność posiadania Strategii wynika z formalnej podstawy do 

przygotowania i oceny wniosków o finansowanie projektów ze źródeł unijnych. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia zaktualizowanej Strategii Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do 

roku 2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/491/2023 

w sprawie przyjęcia zaktualizowanej Strategii Rozwoju Inteligentnej Nowej Rudy do roku 2030 
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h) w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda do porozumienia międzygminnego 

dotyczącego złożenia wniosku o dofinansowanie oraz realizacji projektu pn. „Klaster Społecznej 

Energii Partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego” w ramach Krajowego Planu Odbudowy i 

Zwiększania Odporności Inwestycja B2.2.2 Instalacje OZE realizowane przez społeczności 

energetyczne Działanie A.3: Rozwój nowych społeczności energetycznych działających w zakresie 

OZE 

 

Pan Tomasz Kiliński - Dla Gmin Noworudzko-Radkowskich dotkniętych negatywnymi skutkami 

działalności kopalni węgla kamiennego sprawy transformacji energetycznej są szczególnym 

priorytetem. Postępujący wzrost cen energii jest motywacją do poszukiwania rozwiązań, których 

rezultatem są realne oszczędności i korzyści. Jednym z takich kierunków są działania prosumenckie 

organizowane przez społeczności energetyczne. Takie społeczności należy organizować i wspierać. W 

III kwartale 2023 r. ogłoszono otwarty nabór wniosków o dofinansowanie dla przedsięwzięć 

przedinwestycyjnych w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności (KPO) 

Inwestycja B2.2.2 Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne Działanie A.3: Rozwój 

nowych społeczności energetycznych działających w zakresie OZE, którego celem jest wsparcie 

lokalnych inicjatyw dążących do wdrożenia zaawansowanych usług energetycznych, w tym projektów 

zorientowanych na utworzenie klastra energii. Dofinansowanie obejmuje działania prowadzące do 

utworzenia modelu biznesowego i prawnoorganizacyjnego, który jest niezbędny do prawidłowego 

funkcjonowania nowoczesnej społeczności energetycznej, co w dalszej perspektywie prowadzi do 

poprawy stanu środowiska, rozwoju gospodarczego, wzrostu bezpieczeństwa energetycznego oraz 

pozyskania tańszej i zielonej energii. Gmina Miejska Nowa Ruda (Lider), Gmina Nowa Ruda (Partner) 

oraz Gmina Radków (Partner) aplikują o objęcie wsparciem z planu rozwojowego w ramach Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda do porozumienia 

międzygminnego dotyczącego złożenia wniosku o dofinansowanie oraz realizacji projektu pn. „Klaster 

Społecznej Energii Partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego” w ramach Krajowego Planu Odbudowy i 

Zwiększania Odporności Inwestycja B2.2.2 Instalacje OZE realizowane przez społeczności 

energetyczne Działanie A.3: Rozwój nowych społeczności energetycznych działających w zakresie 

OZE.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/492/2023 

w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowa Ruda do porozumienia międzygminnego 

dotyczącego złożenia wniosku o dofinansowanie oraz realizacji projektu pn. „Klaster Społecznej 

Energii Partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego” w ramach Krajowego Planu Odbudowy i 

Zwiększania Odporności Inwestycja B2.2.2 Instalacje OZE realizowane przez społeczności 

energetyczne Działanie A.3: Rozwój nowych społeczności energetycznych działających w 

zakresie OZE 

 

i) w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie i zawarcie porozumienia z Województwem 
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Dolnośląskim, ul. Wybrzeże J. Słowackiego 12-14, 50-411 Wrocław, dotyczącym realizacji 

"Dolnośląskiej Cyklostrady" 

 

Pani Kinga Błaszczyk – przedstawiła, że Województwo Dolnośląskie wraz z Gminą Miejską Nowa 

Ruda deklaruje wolę współdziałania w 2024 roku przy opracowaniu dokumentacji projektowej dla 

"Dolnośląskiej Cyklostrady", na odcinku około 5,5 km Trasy Sudeckiej przebiegającej przez Gminę 

Miejską Nowa Ruda. Całkowity koszt opracowania dokumentacji szacowany jest na kwotę 126 000,00 

zł. Na realizację zadania Gmina w roku 2024 przyzna Województwu pomoc finansowaną w łącznej 

kwocie 63 000,00 zł co stanowi 50% wartości szacunkowej w roku 2024. Całkowity koszt zakresu 

zostanie określony po zatwierdzeniu ostatecznej koncepcji zadania, na podstawie ofert wyłonionych w 

postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na sporządzenie dokumentacji projektowej. Po 

wykonaniu dokumentacji projektowej zostanie określony ostateczny koszt w części przebiegającej przez 

Gminę. Obecnie trasa ta w centrum przebiega ul. Cmentarną i ul. Fredry, na skrzyżowaniu ul. 

Cmentarnej, Kościuszki i Jeziornej, proponujemy poprowadzenie jej ul. Jeziorną i dalej Teatralną w 

kierunku Fredry. Zmiana ta wyeliminuje z przebiegu trasy najbardziej ruchliwe komunikacyjne, wąskie 

i zarazem niebezpieczne odcinki ulic Cmentarnej i Fredry. Na odcinku tym nawierzchnia ul. Cmentarnej 

wykonana jest z dużej kostki kamiennej która niekorzystnie wpływa na komfort jazdy rowerem, 

zwłaszcza kolarzówką bądź rowerem turystycznym. Natomiast zaproponowana przez nas zmiana 

spowoduje poprowadzenie ruchu znacznie mnie ruchliwymi komunikacyjnie ulicami o nawierzchni 

asfaltowej.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie i zawarcie porozumienia z 

Województwem Dolnośląskim, ul. Wybrzeże J. Słowackiego 12-14, 50-411 Wrocław, dotyczącym 

realizacji "Dolnośląskiej Cyklostrady".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Radny Andrzej Behan – zadał pytanie: którędy będzie biegła ta cyklostrada przez miasto Nowa Ruda? 

 

Pani Kinga Błaszczyk – ul. Cmentarną w kierunku ulicy Jeziornej, ul. Wąska w kierunku ul. Teatralnej 

przez parking koło sklepu Dino w kierunku ulicy Fredry.  

 

Pan Tomasz Kiliński – uzupełniając cały przebieg cyklostrady Dolnośląskiej na terenie miasta Nowa 

Ruda rozpoczyna się od strony Ludwikowic. Jest to trasa Sudecka, która biegnie od strony Wałbrzycha 

w kierunku Kłodzka przez miasto Nowa Ruda istniejącą ścieżką rowerową w Drogosławiu przez 

odcinek którego dotyczy porozumienie później w kierunku Włodowic i Gminy Radków, a następnie w 

kierunku Kłodzka.  

 

Radny Janusz Staniocha – mimo, iż KPPiK nie opiniowała projektu ale uważa, że na etapie 

dopracowywania szczegół należałoby to w szerszym  gronie omówić, ponieważ  trasa nie wszystkich 

zadawala.   

 

Uchwała nr LXV/493/2023 
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w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie i zawarcie porozumienia z Województwem 

Dolnośląskim, ul. Wybrzeże J. Słowackiego 12-14, 50-411 Wrocław, dotyczącym realizacji 

"Dolnośląskiej Cyklostrady" 

 

j) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Miejskiej Nowa 

Ruda na lata 2023- 2030 

 

Pani Marta Politewicz – przedstawiła, iż zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej do zadań 

własnych gminy należy opracowanie i realizacja gminnej strategii rozwiązywania problemów 

społecznych ze szczególnym uwzględnieniem programów pomocy społecznej, profilaktyki 

rozwiązywania problemów alkoholowych i innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup 

szczególnego ryzyka. Strategia w myśl art. 16b ustawy zawiera w szczególności diagnozę sytuacji 

społecznej, prognozę zmian w zakresie objętym strategią, określenie celów strategicznych 

projektowanych zmian, kierunków niezbędnych działań, sposobu realizacji strategii oraz jej ram 

finansowych i wskaźników realizacji działań. Podstawą opracowania strategii były dane pozyskane z 

Głównego Urzędu Statystycznego, Powiatowego Urzędu Pracy w Kłodzku, Urzędu Miasta w Nowej 

Rudzie, Gminnej Komisji Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Nowej Rudzie, 

Zespołu Interdyscyplinarnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda  oraz Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Nowej Rudzie. Misją niniejszej strategii jest zapewnienie mieszkańcom Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda warunków do rozwoju, wytyczanie kierunków zmian w celu wykorzystania potencjału 

jednostki ludzkiej, wspieranie inicjatyw społecznych oraz przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu. 

Misja ta będzie realizowana poprzez cele strategiczne zmierzające do poprawy jakości życia 

mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda, w szczególności tych, którzy należą do grupy osób 

zagrożonych wykluczeniem społecznym w różnych obszarach życia społecznego. Strategia jako 

wieloletni dokument programowy jest jednym z podstawowych narzędzi realizacji lokalnej polityki 

społecznej. Zatem podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 

Miejskiej Nowa Ruda na lata 2023- 2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/494/2023 

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Miejskiej 

Nowa Ruda na lata 2023- 2030 

 

k) zmieniająca uchwałę Nr 428/LVI/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zatwierdzenia 

Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2023r. 

 

Radna Jadwiga Ziemska – przedstawiła, iż w zatwierdzonym przez Radę Miejską w Nowej Rudzie 

planie pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023r. proponuje się przenieść kontrolę realizacji zadań i 

wydatkowania środków z budżetu przez Referat Turystyki I Promocji z II kwartału na III by móc w pełni 

zrealizować plan pracy. Ponadto zgodnie art. 12 Ustawy z dnia 26 stycznia 2023 r. o zmianie ustaw w 
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celu likwidowania zbędnych barier administracyjnych i prawnych (Dz. U. poz. 803) wykreśla się zapis 

pkt. 1 w kwartale III dotyczącym Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za I półrocze 

2023 roku oraz wydanie opinii.  

Wobec powyższego zatwierdzony w dniu 28 grudnia 2022r. plan pracy Komisji Rewizyjnej musi ulec 

zmianie. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr 428/LVI/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie 

zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2023r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, 

Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga 

Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

BRAK GŁOSU (1) 

Dawid Jędrzejewski 

Edit błąd: radny Dawid Jędrzejewski był „za” podjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

428/LVI/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2023r. 

 

Uchwała nr LXV/495/2023 

zmieniająca uchwałę Nr 428/LVI/22 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie zatwierdzenia 

Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2023r. 

 

l) w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

 

Radny Andrzej Czerniatowicz - Rada gminy wybiera ławników do sądów powszechnych na kadencję 

2024 – 2027 spośród kandydatów na ławników zgłoszonych w trybie art.162 ustawy z dnia 27 lipca 

2001r. – Prawo o ustroju sądów powszechnych i spełniających kryteria określone w art.158 i 159 tejże 

ustawy. Rada gminy wyboru ławników dokonuje, zgodnie z art.163 §1 ww. Ustawy, „najpóźniej w 

październiku roku kalendarzowego, w którym upływa kadencja dotychczasowych ławników”. Przed 

przystąpieniem do wyborów ławników rada gminy zapoznaje się z opinią Zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników powołanego Uchwałą Nr 470/LXI/23 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 

31 maja 2023r. Zespół przedstawia swoją opinię o zgłoszonych kandydatach na sesji rady, w 

szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. Po przeprowadzeniu 

wyborów zgodnie z ustalonym regulaminem głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego 

w Kłodzku na kadencję 2024-2027. Rada Miejska stwierdza wybór ławników w drodze uchwały. Mając 

powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione. Odczytał przygotowany regulamin 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

 

Uchwała nr LXV/496/2023 

w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

 

m) w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027 r. 

1) przedstawienie opinii zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

 

Radny Andrzej Czerniatowicz - Przewodniczący Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 

do sądów powszechnych - odczytał opinię przygotowaną przez Zespół ds. zaopiniowania kandydatów 

na ławników do sądów powszechnych na temat kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia 

przez nich wymogów określonych w ustawie. ( zał. Nr 2- Opinia Zespołu ). 

 
Radny Bogusław Frącek opuścił sesje.  

 

2) powołanie komisji skrutacyjnej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – powołał Komisję Skrutacyjną. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

powołanie komisji skrutacyjnej w składzie: Magdalena Lichwa, Marta Chojecka, Jadwiga Ziemska, 

Zdzisław Druciak.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Halina Gajcy, Dawid 

Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, 

Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, 

Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zdzisław Druciak 

BRAK GŁOSU (1) 

Bogusław Frącek 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan-  poprosił o ukonstytuowanie się komisji skrutacyjnej i 

przygotowanie do pracy.  

 

Przerwa 5 minut.  

Po przerwie. 

 

Radna Jadwiga Ziemska - poinformowała, że został wybrany na Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej.  Głosowanie odbyło zgodnie z przyjętym regulaminem głosowania. 

 

Radni: Jarosław Ubik, Kinga Wiechetek opuścili 65 sesje Rady Miejskiej. 

 

3) wybory na ławników 

 

Odbyło się tajne głosowanie poprzez rozdanie kart do głosowania z wypisanymi nazwiskami 

kandydatów na ławników do Wydziału Rodziny  i Nieletnich. Każdy wyczytany przez Komisję 
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Skrutacyjną  radny podchodził do wyznaczonego stolika i wypełniał karty do głosowania stawiając znak 

„x” w kratce obok wyrazu „tak” opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce obok wyrazu 

„nie” opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi kandydata na ławnika, następnie wrzucał kartę 

do głosowania do urny. 

 

Po głosowaniu Przewodniczący Rady – Andrzej Behan - ogłosił kilka minut przerwy, w czasie której 

Komisja Skrutacyjna obliczała oddane głosy. 

 

4) odczytanie protokołu komisji skrutacyjnej 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna Jadwiga Ziemska odczytała protokół komisji, z którego 

wynikało, iż w głosowaniu tajnym wzięło udział 19 radnych z czego 18 głosów było ważnych. (protokół 

Komisji Skrutacyjnej – zał. nr 3 do protokołu). 

 

Do Sądu Rejonowego w Kłodzku Wydział Rodzinny i Nieletnich wybrano: 

1. Małgorzatę Bałuszyńską             17 głosów 

 

5) przyjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – ogłosił, że Rada Miejska w Nowej Rudzie  poprzez 

głosowanie tajne  podjęła w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027.  

 
Uchwała nr LXV/497/2023 

w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024-2027 

 

n) zmieniająca Uchwałę Nr 66/VII/19 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda 

 

Pan Leszek Wójcik - Ustalona  w 2019 r.  sieć  publicznych szkół podstawowych w Gminie Miejskiej 

Nowa Ruda, zgodnie z przepisami wprowadzonej reformy oświaty, określona w uchwale nr 66/VII/19 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 kwietnia 2019 roku  zmieniona uchwałą nr 266/XXXIV/21 

obowiązuje do dnia dzisiejszego. Jednak zmiany demograficzne wśród dzieci uczęszczających do szkół 

podstawowych w mieście wymagają podjęcia decyzji w sprawie jej modyfikacji. Projekt uchwały 

wymaga uzyskania pozytywnej opinii Dolnośląskiego Kuratora Oświaty. Pismem znak 

DW.545.5.2022.LB  Dolnośląski Kurator Oświaty, wyraził pozytywną opinię w sprawie zmiany planu 

sieci publicznych szkół  podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda. Ze względu 

na konieczność obowiązywania regulacji od chwili rozpoczęcia nowego  roku szkolnego – to jest od 

chwili rozpoczęcia nauki - uchwała wchodzi w życie z mocą obowiązującą od dnia 1 września 2023 r. 

Rada Gminy Nowa Ruda wskazuje, że wejście w życie podejmowanej uchwały z mocą wsteczną nie 

narusza zasad demokratycznego państwa prawa, jako że uchwała zmieniana nie zawierała zapisu o który 

wnioskowaliśmy do organu nadzoru pedagogicznego. W wielu orzeczeniach Trybunał Konstytucyjny 

podkreślał, że zakaz retroakcji nie ma charakteru bezwzględnego, absolutnego i w sytuacjach 

nadzwyczajnych ustawodawca może od niego odstąpić (np. wyrok TK z dnia 24 października 2000 r., 

K 12/00, OTK 2000, nr 7, poz. 255). Odstępstwo od tej zasady jest dopuszczalne wtedy, gdy "jest to 

konieczne dla realizacji wartości konstytucyjnej, ocenionej jako ważniejsza od wartości chronionej 

zakazem retroakcji". Nadanie uchwale mocy wstecznej ma na celu ochronę interesów prawnych 

obywateli - wartością chronioną jest interes prawny nauczycieli i dzieci, ochrona stabilności i 

przejrzystości warunków ich pracy i nauki. W świetle powyższego, podjęcie  przez Radę Miejską Nowej 

Rudy  niniejszej uchwały   jest  konieczne i uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 



65 Sesja Rady Miejskiej    S t r o n a  17 | 18  

podjęcia uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 66/VII/19 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 

Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 

Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, 

Jadwiga Ziemska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Artur Turański 

NIEOBECNI (2) 

Jarosław Ubik, Kinga Wiechetek 

 

Uchwała nr LXV/498/2023 

zmieniająca Uchwałę Nr 66/VII/19 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie ustalenia planu 

sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejską Nowa Ruda 

 
7. Interpelacje radnych. 

Radny Jerzy Pulit – złożył pisemną interpelację dot. remontu chodnika na Osiedlu XXX-lecia przy bloku 

nr 14. Chodnik jest w złym stanie i zagraża pieszym. 

 

8. Zapytania radnych. 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań.  

9. Sprawy różne. 

Pani Marzanna Siwecka - Mieszkanka Nowej Rudy na ul. Zatorze. Przyszła w sprawie placu zabaw, 

który jest w opłakanym stanie. Trawa na nim jest po pas. Doszły ją słuchy że plac zabaw na ul. Zatorze 

ma zostać zlikwidowany. Była w tej sprawie u Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego, która 

obiecała jej remont tego placu zabaw. Zapytała gdzie te pieniądze?  

Pan Tomasz Kiliński – nie pamięta czy był on imiennie wpisany w budżecie tego roku. Co miesiąc 

następują przesunięcia i zmiany w budżecie. Ne jest wstanie powiedzieć gdzie poszły te pieniądze. W 

trakcie zmian w budżecie nastąpiły przesunięcia.  

Radny Janusz Staniocha – zdecydowanie plac zabaw musi przejść modernizację, ale jego zdaniem 

należy się zastanowić czy demograficznie jest sens to robić.  

Pani Marzanna Siwecka – jej zdaniem plac zabaw jest i powinien zostać, ale być regularnie koszony i 

aby przedłużyć żywotność urządzeń tam zamontowanych powinna odbywać się ich systematyczna 

konserwacja i posiadać własny regulamin. Wiata, która była tam zrobiona po dwóch tygodniach się 

rozpadła. Zgłosiła sprawę  Urzędzie. Nie zrobiono w tej sprawie nic.  

Radny Janusz Staniocha – wandale systematycznie niszczą regulamin, który tam był. Żółta duża tablica. 

Komisja Komunikacji i Porządku Publicznego wniosła o to aby w tamtym miejscu zrobić przystanek 

autobusowy, a dotychczasową wiatę rozebrać.  
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Pan Tomasz Kiliński – czy będą środki w budżecie przyszłego roku na to zadanie to nie jest wstanie 

tego powiedzieć. Zapytał czy istnieje konieczność naprawy tego placu zabaw, bo jest w takim stanie że 

należy go zlikwidować i wybudować nowy. Czy jest to zasadne to nie chce na to odpowiadać na ten 

moment.  

 

Pani Marzanna Siwecka – w 2021 roku Pan Janusz napisał pismo o utwardzenie drogi mieszanką 

kamienną na odcinku ok. 50-60 m A 7 obręb 2 Dz. 90. Droga w obecnym stanie nie spełnia swojej roli, 

ponieważ jest nieprzejezdna dla samochodów dostarczających opał. Odczytała odpowiedź jaką dostali 

mieszkańcy z 2 czerwca 2022r. Opowiedziała również o problemach z sąsiadem, który nie chce 

przycinać krzewów, które wchodzą na drogę powodując problemy z przejazdem.  

 

Radny Janusz Staniocha – nie jemu oceniać konfliktu sąsiedzkiego. Poprosił o pomoc komendanta i 

pracownika Mienia Komunalnego aby ocenić sytuacje. Po przejrzeniu map przez fachowców nie ma 

uzasadnienia wycięcia tych krzewów, ponieważ jest to własność tego Pana i jednocześnie MK miało 

wystosować pismo aby Pan wyciął część wchodzącą na drogę miejską. Z tego co mu wiadomo Pan nie 

podjął takiego działania.  

 

Pan Mirosław Kalitowski – w wyniku interwencji, w których uczestniczył ustalono, że jest to droga 

gruntowa i problem roślinności wychodzących na tą drogę należy rozstrzygnąć na drodze cywilno 

prawnej na podstawie kodeksu cywilnego i na takiej drodze w imieniu gminy zwrócił się do Pana o 

przycinkę tych drzew w terminie niezwłocznym. Nie otrzymał jeszcze zwrotki, więc nie wie czy pismo 

zastało przyjęte. Jeżeli pismo zostanie przyjęte to Pan powinien wyciąć te rośliny. Jeżeli tego nie zrobi 

to wycinkę może zrobić sąsiad w tym przypadku gmina i żądać zadośćuczynienia za wykonaną pracę.  

 

10. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad sesji Przewodniczący Andrzej Behan zamknął jej 

posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono.  

 
Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 
 


